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ZÁPIS 
ze 20. zasedání Akademického senátu FChT Univerzity Pardubice 

konaného ve středu 28. května 2025 od 13:00 hodin 
v zasedací místnosti děkanátu FChT (budova HA) 

Akademičtí pracovníci: 

doc. Ing. Martin Adam, Ph.D. 
Ing. Jaroslav Barták, Ph.D. 
doc. Ing. Marek Bouška, Ph.D. 
doc. Ing. Pavel Čičmanec, Ph.D. 
Ing. Aleš Eisner, Ph.D. 
prof. Ing. Jaromír Vinklárek, Dr. 
prof. Ing. Roman Jambor, Ph.D. 
prof. Ing. Tomáš Weidlich, Ph.D. 

Studenti: 

Bc. Martin Šanda 
Ing. David Vaculík 

Omluvení senátoři: 

Bc. Jana Hrušková 
doc. Ing. Petr Knotek, Ph.D. 
Ing. Marie Nevyhoštěná 
Ing. Patrik Pařík, Ph.D.  
Bc. Josef Velebný 

Hosté: 

prof. Ing. Petr Němec, Ph.D. (děkan FChT) 
doc. Ing. Petr Česla, Ph.D. (proděkan FChT) 
doc. Ing. Alena Komersová, Ph.D. (proděkanka FChT) 
prof. Ing. Petr Mošner, Ph.D. (proděkan FChT) 
prof. Ing. Liběna Tetřevová, Ph.D. (proděkanka FChT) 
prof. Ing. Petr Mikulášek, CSc. (UEnviChI) 

Program zasedání: 

1. Zahájení 

2. Projednání dokumentu „Plán realizace Strategického záměru Fakulty chemicko-technologické 
Univerzity Pardubice pro rok 2025“ 

3. Projednání závažné změny v doktorských studijních programech Biochemie a Biochemistry 

4. Projednání závažné změny v doktorských studijních programech Organická chemie 
a Organic Chemistry 

5. Projednání závažné změny v doktorských studijních programech Chemické a procesní 
inženýrství a Chemical and Process Engineering 

6. Různé 
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1. Zahájení 

Předseda Akademického senátu Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice 
doc. Adam přivítal všechny senátory a hosty a informoval o pěti řádně doručených omluvenkách 
nepřítomných senátorů. 

Program zasedání 

Předseda AS FChT UPCE doc. Adam seznámil přítomné s návrhem programu zasedání 
a požádal senátory o případné připomínky nebo návrhy na jeho doplnění. Žádné připomínky 
ani doplňující návrhy nebyly vzneseny. Přítomní senátoři schválili program 20. zasedání AS 
FChT UPCE. 

Hlasování: 9–0–0 (pro–proti–zdržel se) 

Po hlasování přišel senátor doc. Ing. Pavel Čičmanec, Ph.D. 

2. Projednání dokumentu „Plán realizace Strategického záměru Fakulty chemicko-technologické 
Univerzity Pardubice pro rok 2025“ 

Děkan prof. Němec společně s proděkankou prof. Tetřevovou představili daný materiál. 
Plán realizace Strategického záměru FChT UPCE pro rok 2025 odráží změny vyplývající 
z Plánu realizace Strategického záměru Univerzity Pardubice pro rok 2025, konkrétně bylo 
doplněno naplňování konceptu SAFE UPCE, péče o kvalitu a bezpečnost a aplikace pravidel 
hodnocení zaměstnanců. Dále pak byly provedeny některé drobné aktualizace. 

Ze strany senátorů bylo k danému materiálu předem zasláno několik dotazů. 

 Prioritní cíl 1: Kompetence studujících pro 21. století: 
- S1.4/A2 – Jakým způsobem bychom měli motivovat studenty, aby si zapisovali předměty 

v AJ? Plánují se také nějaké předměty v AJ, které by byly povinné? 

- S1.5/A1 – Kolik studentů máme v současné době ve studijních programech vedených 
v angličtině? Jaké jsou plány na propagaci a přilákání nových studentů do těchto oborů, 
či na propagaci těchto oborů v zahraničí? Neuvažuje se také o bakalářském programu 
vedeném v angličtině? 

Co se týká předmětů v AJ, tak v každém navazujícím studijním programu je nějaký 
předmět vyučovaný v AJ, a to buď předmět povinný nebo alespoň volitelný. U navazujících 
studijních programů vyučovaných v AJ se fakulta potýká s menším zájmem studentů o dané 
studijní programy. Jedním z možných řešení by mohlo být i zavedení studijních programů 
vyučovaných v AJ i do bakalářského stupně studia. 

 Prioritní cíl 2: Kvalitní a respektovaná vědecko-výzkumná a tvůrčí činnost: 
- S2.3/A1 a A2 – Neuvažuje se také o podpoře a motivaci menších týmů formou například 

formou menších vnitřních grantů? Toto by, dle mého názoru, mohlo být motivací pro menší 
a možná i nové týmy, které v současné době nemohou konkurovat excelentním týmům na 
fakultě, ale aktivně se věnují vědecko-výzkumné činnosti. 

Fakulta se snaží podporovat nejen excelentní týmy, ale i mladší pracovníky FChT v jejich 
vědecké činnosti. Mezi další aktivity patří i podpora publikací především s hodnocením D1. 
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- S2.8/A1 – Nestálo by za to udělat nějaký seznam přístrojového vybavení a lidí, kteří jsou 

tyto přístroje ochotni sdílet? Pak by asi bylo jednodušší tyto spolupráce navázat. 
Při tvorbě investičního plánu FChT mají vedoucí kateder/ústavů k dispozici informace 

o přístrojovém vybavení jednotlivých pracovišť. Možnosti sdílení těchto zařízení je možné 
konzultovat jak s vedoucími pracovišť, tak jejich prostřednictvím i s osobami zodpovědnými 
za provoz jednotlivých zařízení. Při této příležitosti budu vedoucí kateder/ústavu požádáni 
o aktualizaci příslušných informací na www stránkách kateder/ústavů. 

Usnesení: 

Akademický senát Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice projednal 
a schválil dokument „Plán realizace Strategického záměru Fakulty chemicko-technologické 
Univerzity Pardubice pro rok 2025“. 

Hlasování: 10–0–0 

3. Projednání závažné změny v doktorských studijních programech Biochemie a Biochemistry 

Děkan prof. Němec informoval o rezignaci prof. Mgr. Romana Kanďára, Ph.D. na 
garanci doktorských studijních programů Biochemie a Biochemistry, a to ke dni 30. 4. 2025. 
V souladu s vnitřními předpisy Univerzity Pardubice byla oborovými radami daných studijních 
programů jako nová garantka navržena doc. RNDr. Lucie Korecká, Ph.D. Bylo upřesněno, 
že funkční období stávajících oborových rad je do září 2025. K danému materiálu nebyl 
vznesen žádný dotaz. 

Usnesení: 

Akademický senát Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice projednal 
změnu garanta v doktorských studijních programech Biochemie a Biochemistry. 

Hlasování: 10–0–0 

4. Projednání závažné změny v doktorských studijních programech Organická chemie 
a Organic Chemistry 

Děkan prof. Němec informoval o rezignaci prof. Ing. Miloše Sedláka, DrSc. na garanci 
doktorských studijních programů Organická chemie a Organic Chemistry, a to ke dni 30. 9. 2025. 
V souladu s vnitřními předpisy Univerzity Pardubice byl oborovými radami daných programů 
jako nový garant navržen prof. Ing. Filip Bureš, Ph.D. K danému materiálu nebyl vznesen 
žádný dotaz. 

Usnesení: 

Akademický senát Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice projednal 
změnu garanta v doktorských studijních programech Organická chemie a Organic Chemistry. 

Hlasování: 10–0–0 
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5. Projednání závažné změny v doktorských studijních programech Chemické a procesní 
inženýrství a Chemical and Process Engineering 

Děkan prof. Němec uvedl, že garantem studijních programů Chemické a procesní 
inženýrství a Chemical and Process Engineering je prof. Ing. Petr Mikulášek, CSc. Nové složení 
oborových rad představuje změnu více než 1/3 členů oborových rad stávajících. Z nových členů 
je 1/3 členů interních a 2/3 externích, a to především z řad vedoucích pracovníků z podobně 
zaměřených pracovišť. Odborným zaměřením budou dostatečně pokryty obě specializace DSP, 
a to konkrétně Chemické inženýrství (Chemical Engineering) a Environmentální inženýrství 
(Environmental Engineering). V rámci diskuse bylo doplněno, že v souvislosti s blížícím se 
koncem funkčních období oborových rad na FChT budou určité změny v personálním obsazení 
i u dalších oborových rad. V souvislosti se novelou vysokoškolského zákona bude třeba klást 
větší důraz na činnost oborových rad, a tedy i na jejich kvalitativní (i věkovou) strukturu. 

Usnesení: 

Akademický senát Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice projednal 
změnu více než třetiny členů oborové rady v doktorských studijních programech Chemické a procesní 
inženýrství a Chemical and Process Engineering. 

Hlasování: 10–0–0 

6. Různé 

Děkan prof. Němec požádal senátory o další zasedání kvůli projednání dvou žádostí 
o akreditaci studijních programů, aby bylo možné zařadit dané programy do přijímacího 
řízení již pro akademický rok 2025/2026. 

Předseda AS FChT informoval o možných změnách ve složení AS FChT v souvislosti 
s blížícím se termínem státních závěrečných zkoušek v navazujících studijních programech. 

Předseda AS FChT doc. Adam poděkoval všem přítomným senátorům a hostům za účast 
a zasedání ukončil. 

V Pardubicích 30. 5. 2025 doc. Ing. Martin Adam, Ph.D. 
 předseda AS FChT 


